
 

31.01.2023 

I henhold til § 37, stk. 1 i Inatsisartuts forretningsorden fremsætter jeg 

følgende spørgsmål til Naalakkersuisut. 

Spørgsmpk til Naalakkersuisut: 

1. Mener Naalakkersuisut, at de offentligt ejede selskaber bør 

samarbejde mere i yderdistrikterne? 

2. Mener Naalakkersuisut det er på sin plads, at de offentligt ejede 

selskaber ikke længere har kontorfællesskab samt en fysisk 

tilstedeværelse i Qaanaaq? 

3. Vil Naalakkersuisut give selskabernes bestyrelser/ ledelser i 

opdrag, at selskaber såsom Nukissiorfiit og Tusass A/S skal have 

kontorfællesskab samt en fysisk tilstedeværelse i Qaanaaq? 

4. Hvilke mindste krav har Naalakkersuisut for at sikre en god 

servicering af befolkningen? 

 (Medlem af Inatsisartut Mikivsuk Thomassen, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

I Qaanaaq skal man bruge lang tid for at kontakte nogen via brug af 

teleforbindelser. I Qaanaaq er der færre muligheder for teletjenester i forhold 

til resten af kysten, og derfor er at tage kontakt til myndighederne forbundet 

med vanskeligheder. 

Selskaberne er blandt andet sat i verden for at sikre kvalitet i serviceringen af 

befolkningen i et stort land, men der er adskillige, der ikke kan tage direkte 

kontakt. Dette bevirker, at det for befolkningen kan tage flere måneder at tage 

kontakt, f.eks. til Nukissiorfiit. Jeg ønsker mine spørgsmål bliver besvaret 

indenfor 10 arbejdsdage. 


